



Central African Regional Program
for the Environment

Investigator/Contact
Institutional Affiliation
Contact Information

Abstract

SOS Fund number - # 6b.063

Proposal Title: *Réunion de Concentration sur les Interventions des Institutions de Conservation/Développement en République Démocratique du Congo*

Start date: 1/1/98
Duration: 3 months
Total Grant amount: \$15,500

BIHINI Won Wa Musiti

Union Mondiale pour la Nature (IUCN), Programme pour l'Afrique Centrale, Yaoundé, Cameroun

Tel: 237-208888/216496; Fax: 237-208888/216487

Email: rocn@hq.iucn.org

En matière de diversité biologique, la République Démocratique du Congo (2.345.000 Km²) est sans doute parmi les plus grands du monde et le plus important en Afrique Centrale. Afin d'assurer la pérennité de ces ressources, environ 11% du territoire national de la République Démocratique du Congo ont été classés en aires protégées; l'objectif à terme étant d'amener cette superficie à 15% du territoire national.

Les derniers changements socio-politiques intervenus en République Démocratique du Congo pourraient aussi marquer une nouvelle étape dans la conservation de la diversité biologique.

La réunion a pour objectif de favoriser la mise en cohérence des interventions des institutions de conservation/développement durable en République Démocratique du Congo.

In the matter of biological diversity, the Democratic Republic of Congo (DRC) (2,345,000 Km²) is, without doubt, among the most diverse and most important areas in Central Africa. In order to ensure the persistence of these natural resources, the DRC has classified thus far approximately 11% of its area as protected areas. The nation's long term objective is to increase the land under protection to 15% of the national territory.

Recent socio-political changes that occurred in the DRC have also triggered a new stage in the conservation of biological diversity.

This meeting is being held to bring coherence to the interventions that are being undertaken by the conservation and sustainable development institutions of the DRC.